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Zápis ze 4. semináře 
ASOCIACE PRO VZDĚLÁVÁNÍ V CESTOVNÍM RUCHU 
konaného dne 9.12.2010 na Fakultě informatiky a managementu 
Univerzity Hradec Králové 
Program: 

1. Zahájení – doc. RNDR. Jaroslava Mikulecká,CSc. proděkanka FIM UHK 
2. Seznámení s programem a organizačními záležitostmi – doc. PaedDr. Jiří Štyrský, 

CSc. 
3. Přednáška Mgr. Zdeňka Lejska z Českého statistického úřadu 
4. Přednáška prof. RNDr. Josefa Zelenky z Fakulty informatiky a managementu UHK 
5. Přednáška doc. PaedDr. Jiří Štyrského, CSc. z Fakulty informatiky a managementu 
6. Přednáška doc. RNDr. Jiřího Vaníčka,CSc. z Vysoké školy polytechnické v Jihlavě 
7. Přestávka na oběd 
8. Závěrečná rozprava k předneseným tématům 

 
Ad 1/   
Proděkanka FIM doc. RNDR. Jaroslava Mikulecká,CSc. přivítala přítomné účastníky a krátce 
uvedla seminář. 
Ad2/  
Doc. PaedDr. Jiří Štyrský, CSc. seznámil přítomné s organizačními záležitostmi, omluvil 
některé z přihlášených účastníků, kteří se z důvodu nepříznivého počasí nemohli zúčastnit 
nebo se dostaví později v průběhu semináře. Program byl schválen bez připomínek. 
Ad3/ 
Mgr. Zdeněk Lejsek z Českého statistického úřadu měl připravenou přednášku na téma: 
„Satelitní účet cestovního ruchu a Modul zaměstnanosti“. Přednášku uvedl doc. RNDr. Jiří 
Vaníček, CSc. 
Mgr. Lejsek doprovázel svoji přednášku prezentací tabulek a statistických analýz 
zpracovaných v průběhu let 2003-2007. Informoval o satelitních účtech CR a jejich vývoji, 
věnoval se především výsledkům ve všech oblastech CR, tj. příjezdový CR, domácí CR, 
výjezdový CR, vnitřní CR, dále uváděl nefinanční ukazatele CR, hlavní ukazatele NH a TSA, 
a uzavřel tuto část tvorbou hrubého fixního kapitálu. Diskuse probíhala neformálně již 
v průběhu přednášky a reagovala přímo na uváděné údaje. Byly diskutovány např. otázky 
regionálních satelitních účtů, zpřísnění kriterií údajů pro regionální statistiky, marketingové 
šetření, nebo uvádění satelitních účtů na webu. 
V další části přednášky se přednášející věnoval investicím do CR a vlivům na výši investic. 
Druhá část vystoupení Mgr. Zdeňka Lejska byla věnována Modulu zaměstnanosti v CR, ve 
které uváděl počty zaměstnanců v CR a počty pracovních míst ve sledovaném období  
2003-2007 a následně i v roce 2008. Konstatoval, že od roku 2003 do roku 2008 došlo v této 
oblasti k nárůstu počtu zaměstnanců o 3500 osob. Ještě uvedl i charakteristiky zaměstnanosti 
(podle věku, vzdělání, podíl vysokoškolsky vzdělaných odborníků, odbornosti atd.) 
I během této části přednášky probíhala průběžně neformální diskuse. 
Ad4/  
Prof. RNDr. Josef Zelenka, CSc. zaměřil svoje vystoupení na téma:“Moderní pojetí praxí 
studentů CR“. Informoval, že byl podán projekt, jehož hlavním cílem je zkvalitnění 
vzdělávání v oblasti CR a zlepšení provázanosti studia a praxe. Je kladen důraz na cílenou 
praxi, která by měla být účelná jak pro studenta, tak i pro poskytovatele praxe. Prof. Zelenka 
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průběžně reagoval na dotazy a připomínky účastníků semináře. Vysvětlil, že v projektu je 
předpokládán výběr partnerů na základě výběrových řízení. Na vystoupení prof. Zelenky pak 
v další části tohoto tematického bloku reagoval Ing. Ladislav Kalous ze SOŠ CR 
v Pardubicích, který seznámil přítomné se zkušenostmi s výukou a průběhem praxí na jejich 
škole, s náplní předmětu Praxe, dále aktivitami studentů v rámci tohoto předmětu a to jak 
v tuzemsku, tak i v zahraničí.  
Ad5/ 
Doc. PaedDR. Jiří Štyrský, CSc. se ve svém vystoupení věnoval tématu: „Problematika 
odbornosti v přírodním CR“. Nejprve uvedl, že v reakci na závěry konference Dobrá praxe 
v udržitelnosti CR, která probíhala 13. a 14. 9. 2010 na FIM UHK byl zpracován návrh 
specializace v oboru Management cestovního ruchu – specializace manager ekoturismu, jako 
tříleté bakalářské studium. Uvedl základní údaje této specializace, navržené předměty i délky 
praxe. V diskusi účastníci podpořili návrh této specializace.  
 
Ad6/ 
Doc. RNDr. Jiří Vaníček, CSc. z Vysoké školy polytechnické v Jihlavě v další části semináře 
„Informace o činnosti mezinárodní organizace učitelů“ seznámil přítomné s průběhem 
mezinárodní konference, která se konala ve dnech 18.- 22. 10. 2010 v Los Angeles a které se 
zúčastnilo 200 vysokoškolských učitelů z celého světa, avšak pouze 7 z Evropy, nejvíce 
z Austrálie a USA. Zajímavé bylo, že konference probíhala v rámci okružní plavby lodí 
Paradise. Také dovoleným na zaoceánských luxusních lodích byla věnována v průběhu 
konference velká pozornost, dokonce uvedl, že je předpoklad, že v USA v roce 2010 stráví 14 
milionů lidí dovolenou touto formou. Kromě této problematiky byly součástí programu 
setkání i vzdělávání v oblasti CR, podmínkou zařazení příspěvku byla účast na konferenci. 
Rejstřík příspěvků na konferenci byl velmi široký, zaujal ho např. Význam komunikace 
prostřednictvím facebooku. Zajímavý byl přístup účastníků ke sponzorství. Závěrem 
konference byla tombola, jejíž výtěžek byl věnován na stipendia. 
 Diskuse na závěr semináře: 
Účastníci semináře se věnovali tématům destinačního managementu, příhraničnímu CR a 
vyměňovali si zkušenosti. Byly diskutovány pojmy: produkt,značka,budování vztahu místních 
obyvatel k destinaci apod. 

- dále byl diskutován problém Asociace pro vzdělávání v CR a vztah ke Společnosti 
vědeckých expertů v oblasti CR. Doc. Vaníček, CSc. doporučil, po skončení projektu 
spojit aktivity obou subjektů, aby se náplně netříštily. 

-  doc. Štyrský, CSc.  doporučil setkání 1x ročně pro výměnu zkušeností v rámci Klastru 
CR 

- dále doc. Štyrský, CSc. zmínil obchodovatelnost produktu a přínos pro region. 
Doporučil přítomným využít závěry projektů Ing. Kaly, DrSc. z FIMu UHK v oblasti 
regionálních disparit. 

- doc. Vaníček, CSc.- informoval, že členům Asociace zašle Sborník z mezinárodní 
konference a dále o časopisech, zabývajících se výzkumem v CR. 

Zapsala. Ing. Věra Valová 
V Hradci Králové 9.12.2010 
 

 


